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ÉVKÖZI 31. VASÁRNAP                             C év                       1– 4 oldal 

 

Olv.: Kiv 17,8-13 – 2Tim 3,14-4,2 – Lk 18,1-8 

Zakeus, a vámos 

                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket az Isten házába! 

A templom az Isten háza! 

 

Amikor kisgyerekeket tanítottam, azt mondtam nekik és értették is: a templom az a hely, ahol 
Jézus tanít! A templom Jézus iskolája! Azért jövünk ide, mert szeretnénk megismerni Jézus 
tanítását, Jézus üzenetét. Divatos ma ez a szólás, betölti a világot: az ember élete végéig tanul. 
Legfeljebb képzi magát. Viszont Jézus iskolájából nem lehet kiiratkozni!  
 

Aki komolyan gondolja az Istennel való kapcsolatát, 
annak ez a hely, a templom - iskola! 

 

Közeledünk az egyhází év vége felé, hamarosan itt lesz az új egyházi év kezdete: advent! 
Lassan összegezzük a tanultakat. Ma nagyon fontos összegzés előtt állunk! Vizsgáljuk meg 
lelkiismeretünket és bánjuk meg bűneinket! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Azt mondottam a szentmise bevezetőjében, hogy lassan összegezni kell, 
év vége felé járunk. Hellyel-közzel megjelentünk Jézus tanításán. Okunk van arra, hogy a  
magunk számára levonjuk a következtetéseket. Igen fontos kijelentéssel szembesülünk: 
 

Ma üdvössége lett e háznak! 

 

Sajátos, mert Jézus nem Zakeusnak mondta ezt, hanem a tömegnek, hatalmas tömeg kísérte. 
Ott volt ez a nyilvános bűnös, a vámosok fejedelme, aki a megszálló, elnyomó rómaiaktól 
bérelte azt a lehetőséget, hogy beszedje a vámot. Hallottuk, hogy milyen magatartása volt, 
amikor Jézusnak válaszolt és mit mondott. Ma ezt a fogalmat kell világossá tenni számunkra:  
 

Üdvösség! 

 

Jézus elkezdte tanítóútját, amely a megváltás művének indulása volt, aztán beteljesítette 
művét a keresztfán! Tanítását így kezdte: Ma elközelgett Isten országa: az Úr Lelke rajtam, 
elküldött, hogy örömhírt vigyek az embereknek! Mi ez az örömhír? Most ünnepeltük 
Mindenszenteket, az örömhír az üdvösség titka, az Egyház így közelíti meg ezt a titkot: 
 

Az üdvözült lelkek! 

 

Mi az üdvösség titka? 

Isten és ember közös műve: 
az emberi történelem! 
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Ma az emberi történelmünkre kellene gondolnunk és a magunk életére!  
A kérdés az, hogy a mai történelem az ember és az Isten közös műve-e?  

A mi egyéni életünk, a mi közösségi életünk, - most leszűkítve a keresztényekre - 

a keresztények története, az Egyház története Isten és ember közös műve-e? 

 

Ha meg akarjuk érteni a tanítást, az üzenetet, valamit meg akarunk sejteni  
életünk titkából, az emberiség közös történetéből, akkor egyet nem szabad elfelejteni, 
az Isten nem beruházó, Isten nem befektető valamilyen haszonszerzés miatt.  
Isten teremtő! Azt olvasom a Szentírásban, Isten szeretetből teremtett!  
Isten szeretetből teremtette férfinak és nőnek az embert azért, hogy boldog legyen! 

Ezek szerint az ember boldogsága a teremtő Istennel való kapcsolata, 
aki szeretetből teremtett, aki boldognak akar látni bennünket! 

 

Jézus Krisztus sem befektető. Jézus az életét adta oda, mert megváltó!  
Meg akarja váltani az ember életét! Ennek egyetlen útja-módja van:  
szeretetből meghalni értünk! Ezért Ő a megváltó! Ezért Ő az üdvözítő!  
Csak annak az embernek az élete megváltott, boldog, akit szeretnek! 

Jézus ezt a titkot jelenítette meg, ezért Ő az ember megváltója, üdvözítője!  
 

Utalva a mai történetre, amit hallottunk: Zakeus nyilvános bűnös volt, csaló.  
Nem ő hívta be Jézust az életébe, Jézus ment be hozzá! Ő örömmel fogadta!  
Már ismerkedett Jézus tanításával, jobban vágyakozott Jézus tanítása szerinti életre,  
- bűnössége ide-oda - mint a hatalmas tömeg legtöbbje, mert nem véletlen,  

hogy Jézus pont hozzá óhajtott belépni és ő örömmel fogadta! 
Jézus be akar lépni mindegyikünkhöz, nem azon múlik, hogy ki hívogatja,  
minden azon múlik, hogy beengedjük-e az életünkbe Jézust!  

 

Ma üdvössége lett e háznak! Miért? Üdvösség? 
A fogalom már előkerült, üdvösség, amikor Isten és ember összedolgozik,  
amikor ember és ember összedolgozik, akkor van itt az Isten gondolata  
a mi világunkban. Akkor van itt az az igazság, hogy az Isten szereti az embert! 

 

Nekünk azt kell megtanulni Istentől, hogy többről van szó a mi életünkben,  
mint az, hogy tesszük a dolgunkat. Az életünk értelmét az adja meg,  
hogy szeretetet ajándékozunk egymásnak. Jézus ezt így fogalmazta meg:  
Jobban szeretjük a másikat önmagunknál! Üdvösség van ebben a világban! 

 

Bármilyen foglalkozása legyen valakinek, nem az a döntő, hogy tisztességesen, 
becsületesen teszi a dolgát. Kötelesség, még ha pénzt is kap érte, általában így van. 
Akkor – bocsánat - kutya kötelessége mindenkinek, hogy tegye a dolgát. 
Az, hogy becsületesen, az már az üdvösség kategóriája! 

 

Nem a másik ellenére, nem a másik kárára akar elsősorban boldogulni,  
mert boldog nem lesz, legfeljebb boldogul, mint Zakeus.  

De, ha az ember az isteni tanítás nyomán el kezd gondolkodni,  
akkor rádöbben arra, hogy nem elég boldogulni. 

Minden normális ember boldog szeretne lenni!  
Ez csak abban az esetben lehetséges, ha bármi a feladatkörünk,  
a tennivalónk, úgy kell jelen lennünk, hogy az emberek javát szolgáljuk! 

 



  2019. 11. 03. 

C 56 

3 

Az üdvösség üzenete ennyi! 

 

Sajnos Európában, Magyarországon elfogyott a szeretet! Elfogyott az isteni érték, a lelki! 
Az Úr Lelke rajtam – mondta Jézus, amelyben az ember a másikért él! Meg tudja mutatni a 
másiknak azt, amire szüksége van, amit vár, hogy az életét akarja azzal, hogy érte él, szereti. 
Az élet minden területén soha sem a másik kárára, soha sem a másik ellenére teszi a dolgát, 
hanem a másik javára, a másik érdekében! Ez az a pillanat, amikor itt van az üdvösség!  
 

A mai nap kérdése: Ki az, aki szívesen fogadná Jézust, ha bekopogtatna? Ki?  
Tömeg volt Jézus körül, de csak Zakeushoz ment be. Nem hívta, Jézus ment be.  
Ki meri hívni? Mindenkihez be akar jönni és el akarja hozni az üdvösséget! Jézus el 
akarja hozni ezt az igazságot, amiről szó van, a szeretet világát!  
Csak ebben tartozhatnak össze emberek, különben szeretetet emlegetve hazudoznak. 

Csak ebben az esetben lehet család, különben szó sincs életről!  
 

Ki az, aki, ha belép Jézus, örömmel meri vállalni a tanítását, hogy úgy teszi a dolgát, soha 
sem a másik kárára. Ez az üdvösség! Ez az út az, amely a megújulást hozhatja Európának, 
nemzeteknek, közösségeknek, egyes embereknek! Sokan vannak, akik beengedték az életükbe 
Jézust? Akkor, ahogy Zakeus, nem lehajtott fejjel, bűnvallomást téve, mellét verve, mert 
annyi rosszat tett, nem kíváncsi rá Isten se. Isten jobban tudja, mint mi magunk! 

 

Hanem vagyonom felét, amit csalva szereztem, 
a szegényeknek adom. 

Akit becsaptam, négyszeresen kártalanítom! 

 

Üdvösség másképpen nincs! 

Másképp álmodozás az élet és hazugság! 

Üdvösségre van szüksége mindegyikünknek, 
a világnak, vagyis szeretetre és őszinteségre! 

 

+  A M E N  + 

 

 

Réka tanúságtevése ennek az igazságnak jegyében 

 

Imre Atya szól  
Kedves Réka! Légy olyan szíves tanúságot tenni ennek az igazságnak jegyében. Réka tud 
tanúságot tenni az életről sokunknál sokkal inkább! 
 

Dicsértessék a Jézus Krisztus! Mindörökké amen! Szalai Réka vagyok. 
 

Először Jézussal akkor találkoztam, amikor három és félévesen agydaganat miatt 
megvakultam. Utána agyvérzés miatt teljesen lebénultam. Sikerült Jézus segítségével teljesen 
fölépülnöm. Második találkozásom Jézussal, amikor a bérmálkozás szentségében megkaptam 
a Szentlelket. Abban az évben imádkoztam azért, hogy eljussak Lourdesba. Egy év se telt 
bele, már el is jutottam a Szűzanyához. 
 

Harmadik nagy találkozásom Jézussal egyetemi éveim során volt. Sok-sok imádság kell, 
hogy az ember sikeresen elvégezze az egyetemet. Sokat jártam templomba a vasárnapokon 
kívül is, sokat imádkoztam és sikerült megszereznem az angolszakos diplomámat.  
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Negyedszer találkoztam Jézus Krisztussal múlt hónap elején, amikor végre munkát kaptam 
olyan helyen, ahol az Ő gyermekeit irányíthatom. Segíthetek nekik a szebb, jobb jövő 
megismerésében. Hogyan tudnak rajtunk, sérülteken segíteni és  ezáltal Jézusnak is jót tenni. 
 

Másik nagy találkozás Jézussal tavaly volt, amikor januárban elmentem a Bethesda 
gyermekkórházba, hogy szeretnék önkéntes lenni. A mai napig is önkénteskedem, ami abból 
áll, hogy gyermekek betegágya mellé odaülök, beszélgetek velük. Elmondom, hogy Jézus 
Krisztusnak mekkora szenvedése volt, az ő szenvedésük ahhoz képest kicsi. Imádkozzanak, 
mert az ő imáikat is meghallgatja a Jóisten!  
 

Mindenkit kérek, 
hogy próbáljon mindenki imádkozni valakiért, akit ismer, vagy nem ismer. 

Próbáljuk ezt a világot is szebbé tenni Jézus segítségével! Amen 

 

Imre Atya szól 
Kedves Réka! Nagyon köszönjük, hogy jó tanuló vagy Jézus iskolájában. Azt tudjuk, hogy az 
egyetemet zseniálisan végezted el. Mindegyikünk számára az az igazi üzenet általad Istentől, 
hogy egymásért vagyunk! Az üdvösség műve valamiképpen az, amiről kedves Réka előttünk 
tanúságot tett és tanított bennünket! Köszönjük szépen! Megtapsolhatják! Nagy taps! 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz! 

 

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát fogjuk imádkozni. Én azt szeretném kérni, legyen 
bátorságunk behívni Jézust az életünkbe! Ne felejtsük el, mindannyian jártunk általános 
iskolába legtöbben középiskolába, felsőoktatásba részt vettünk. Hol tanították a krisztusi 
igazságokat? Át kell szervezni az oktatást, az egészségügyi ellátást és a legkülönbözőbb 
képzéseket, állandóan szervezünk, miközben elfelejtjük azt, hogy miért is születtünk! 
 

Az üdvösségünkről van szó! 

Arról van szó, hogy tudjuk-e egymást szeretni? 

Arról van szó, hogy tudunk-e egymásért áldozatot hozni? 

 

E nélkül  
minden szervezkedésünk, vállalkozásunk, befektetésünk  

a nullával egyenlő! Csak botrányokat okozunk! 

Imádkozzunk! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kérjük a Jóisten segítségét, 
hogy legyen bátorságunk keresztény értékek szerint élni! 

 

Kedves Testvérek!  
Tartunk egymástól, nem merjük vállalni az értékeinket! Kockázatos, mert nem könnyű 
igazodni Istenhez és egymáshoz! Ez csak akkor megy, ha az ember értékek mentén tartozik 
össze Istennel, emberrel egységben! Különben nem ez lett volna Isten terve velünk! 

 


